
 عضو کمیسیون عمران مجلس: 

 خانواده ها برای تامین رهن و اجاره
 اموال خود را می فروشند

    شاهد زندگی خانوار با ۵ فرزند در یک اتاق هستیم
آرمان ملی. عضو کمیسیون عمران مجلس گفته است که 
شاهد زندگی خانواری با 5 فرزند در یک اتاق بوده؛ خانواده ای 
که گویا در اسلامشهر تهران زندگی می کنند. خبری که روز 
گذشته با همین تیتر، توسط خبرگزاری ها انعکاس داده شد. 
باید گفت که سال هاست مردم در نقاط متفاوتی از کشور در 
شرایط دشوار نداشتن جا و مکان برای زندگی دست و پنجه 
نرم می کنند و شاید عده ای همین یک اتاقی را که اقبال 
شاکری به آن اشاره کرده را هم ندارند. در دولت های متفاوت، 
طرح ها و پروژه های مربوط به مسکن مطرح می شود و بنا 
به آنچه امروز از وضعیت زندگی مردم، مشاهده می کنیم، 
این طرح ها نتوانسته اند پاسخگوی نیاز افراد بی خانمان 
در سرتاسر کشور باشند و بنا به گواهی مسئولان که یکی 
از آن ها همین آقای اقبال شاکری ست، وضعیت مردم به 
لحاظ مسکن،  بهبودی پیدا نکرده  است. آقای شاکری در 
اظهارات اخیر خود، مهم ترین مخاطب برای »پروژه نهضت 
ملی مسکن« را اقشار کم درآمد و دهک های پایین دانسته 
و گفته: »جیب این قشر را گشتیم و این مخاطبان توان 
پرداخت بالایی ندارند.«او در مراسم رویداد فناورانه صنعت 
ساختمان با بیان اینکه باید جایگاه مرکز تحقیقات مسکن، 
راه و شهرسازی حفظ شود، گفته: »اگر موضوع عرضه مسکن 
در بازار حل نشود، موضوع مافیای بازار مسکن هم برطرف 
نخواهد شد و تا زمانی که عرضه مسکن افزایش نیابد، این 
کالا از چرخه استفاده سرمایه ای خارج نمی شود.«این عضو 
کمیسیون عمران مجلس تاکید کرده: »رئیس جمهوری در 
شورای عالی مسکن اعلام کرد که وزارت راه و شهرسازی 
مسئول بازار مسکن است از این رو وزارت صمت مسئول بازار 
نیست و تعجب می کنم که در بحث اجرای قانون مالیات بر 
خانه های خالی سازمان امور مالیاتی جولان می دهد در حالی 
که وزارت راه و شهرسازی باید طرف اصلی باشد.«شاکری،  
مثال زده که: »امروز در مناطقی مانند اسلامشهر با مواردی 
مواجه هستیم که خانواده ای با 5 فرزند در یک اتاق زندگی 
می کنند و کسی نمی تواند در این اتاق پایش را دراز کند.«او 
تصریح کرده که: »امروز خانوار برای تأمین رهن برای اجاره 
اموال خود را می فروشند و اجاره و رهن به ۴ برابر درآمد 
خانواده ها رسیده است.«او گفته: »باعث شرمندگی است 
که شرکتی از کشور همسایه وارد کشورمان شده و در بحث 
زیرساخت های ساختمان سازی از روش قالب لغزنده استفاده 
کرده و چه خبری به راه انداختند و انگار ما در ایران نمی دانیم 
این زیرساخت ها چه هستند و از آن بی اطلاعیم.« این نماینده 
مجلس با بیان اینکه اگر نهضت ملی مسکن به مخاطب 
اصلی آن نرسد نصیب فاسدان، دلالان و رانتخواران خواهد 
شد، اظهار داشته: »امروز با مقاومت بسیار سنگین بانک ها 
و حامیان بانک ها در پرداخت تسهیلات به بخش مسکن 
مواجه هستیم و در سال گذشته کمتر از 5٠ درصد متقاضیان 
توانستند وام ودیعه بگیرند.«شاکری با اشاره به روند ساختمان 
پروژه نهضت ملی مسکن گفته: »نباید آثار باستانی بسازیم 
و پروژه نیمه تمامی در دست دولت بگذاریم. این ۴ میلیون 

مسکن باید به دست مخاطبان اصلی آن برسد.«

آرمان ملی:  یک عضو کمیسیون قضائی و 
حقوقی مجلس، گفته »مافیاهایی بزرگ تر از 
فولاد مبارکه پشت انتقال آب از دریاهای جنوب 
به فلات مرکزی هستند.« او توضیح داده: »نصف 
افرادی که در فساد فولاد مبارکه سهیم بودند 
اکنون در پروژه انتقال آب از خلیج فارس و دریای 
عمان سهیم هستند و اگر این پروژه با مدل فعلی 
پیش برود مافیاهای بزرگ تری از آن بیرون 
می آید.«هاجر چنارانی، نماینده مردم فیروزه و 
نیشابور در مجلس شورای اسلامی، ادامه داده 
است که »بنده با شرایطی که اکنون قرار است 
انتقال آب از خلیج فارس و دریای عمان صورت 
گیرد صد درصد مخالفم اما اگر این پروژه تحت 
نظر خود دولت اجرایی شود و دست مافیاها از 
این پروژه کوتاه شود با آن موافق هستم. اگر این 
پروژه با مدل فعلی پیش برود نتیجه اش به فولاد 
مبارکه ختم می شود.«با خانم چنارانی تماس 
گرفتیم تا منظور او از مافیا را بهتر متوجه شویم. 
مطابق معمول، دسترسی به نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی، دشوار بود و نه تنها چنارانی که 
هیچکدام از اعضای فراکسیون محیط زیست 
پاسخگوی این رسانه نبودند. با این حال، از متن 
خبری که منتشر شده، این طور برمی آید که 
مشکل خانم چنارانی، حضور افراد سهیم فولاد 
مبارکه در پروژه انتقال آب است و اگر این افراد 
جایگزین شوند، دیگر مشکلی باقی نخواهد ماند. 
کارشناسان اما نظر دیگری دارند؛ آن ها اساس 
بحث انتقال آب از دریای جنوب به فلات مرکزی 

را زیر سوال می برند و از این قسم پروژه ها، تحت 
عنوان ساینس فیکشن یاد می کنند؛ امری تخیلی 
و افسانه ای.یک استاد دانشگاه و فعال در حوزه 
محیط زیست درباره پروسه ها و عملیات انجام 
گرفته در پروژه های بزرگی نظیر انتقال آب از 
دریای جنوب به فلات مرکزی ایران با ما صحبت 
می کند. اینکه در چنین طرح های گسترده ای چه 
اتفاقاتی رخ می دهد که می تواند ظرفیت های لازم 
را برای آنچه خانم چنارانی از آن تحت عنوان مافیا 
یاد کرده، به وجود بیاورد. آنچه می خوانید، حاصل 
گفت وگو با حسین آخانی، استاد گیاه شناسی 
دانشکده زیست شناسی دانشگاه تهران با روزنامه 

»آرمان ملی« است: 
  ما به این پروژه ها، ساینس فیکشن 

می گوییم؛ تخیلی
حسین آخانی ابتدا به این نکته اشاره می کند 
که »اگر بخواهید آب را از دریا شیرین کرده و 
هزار کیلومتر این آب را جابه جا کنید، اتفاقی 
است که در تاریخ بشر فقط بناست در ایران 
اتفاق بیفتد.«او اینطور، ادامه می دهد که »این 
جزو همان پروژه هایی ست که به آن ها ساینس 
فیکشن، می گوییم. به این دلیل که خود پروسه 
گران  بسیار  پروسه ای  کردن،  شیرین  آب 
قیمت است. از طرفی، ایجاد لوله، بسیار بسیار،  
گرانقیمت است و انتقال آن هم به این دلیل که 
باید از ارتفاع عبور کند، باید با صرف انرژی بسیار 
زیادی انجام شود.«بنا به این توضیحات، این 
فعال عرصه محیط زیست ایران، تشریح می کند 

که: »تصورم بر این است که در پروژه ای که تا این 
حد با واقعیت ها نمی تواند همخوانی داشته باشد، 
این انتظار وجود دارد که منافع مادی یک عده در 
اجرای پروژه است و این همان چیزی است که از 
تحت عنوان مافیا در زبان مردم جاری می شود.«

  هزینه انتقال آب را صرف توسعه 
راه آهن می کردید!

آخانی ادامه می دهد که »این هزینه ای که قرار 
است با آن، شیرین کردن و انتقال آب، رخ دهد 
باید صرف توسعه شبکه راه آهن کشور می شد 
و چون این پروژه از قرار معلوم از شرکت مس 
سرچشمه تامین می شود، چه لزومی دارد که 
آب را از خلیج فارس منتقل کنیم به کویر؟ شما 
می توانید با ایجاد خط راه آهن، این معادن را به 
حاشیه خلیج فارس منتقل کنید و در حاشیه 
خلیج فارس، بقیه فرآیند را انجام دهید و این 
بسیار به صرفه تر است و هم تاثیرات مخرب 
کمتری را بر محیط زیست دارد و هم باعث 
توسعه جنوب ایران می شود.«او با طرح این 
سوال که چرا باید یک عده در استان های مرکزی 
مثل اصفهان، یزد، کرمان تمام انرژی شان را 
بگذارند، می گوید: »صنایع بسیار پرمصرف آبی 
که جایشان در استان های خشک نیست! چرا 
باید فولاد مبارکه را به این استان ها بیاورند و 
خب طبیعی است وقتی که یک عده منافع مالی 
زیادی دارند و احتمالا منظور این خانم )نماینده 
مجلس( هم شاید همین بوده باشد.«دکتر آخانی 
با اشاره به اینکه هم اکنون مسئولان در حال اجرا 
کردن بحث انتقال آب از دریای جنوب به فلات 
مرکزی هستند، گفت: »مساله سر این است که 
این پروژه به چه قیمتی دارد اجرا می شود در 
حالتی که کشور ما ساده ترین زیرساخت های 
حمل و نقل عمومی را ندارد، شیرین کردن آب 
از خلیج فارس و انتقال آن به فلات مرکزی به 
همان اندازه  بی تدبیری است که کسی سرطان 
دارد و مطمئن است به زودی خواهد مرد و به 
جای درمان های مرتبط و شیمی درمانی برود 
جراحی زیبایی انجام دهد.«این کارشناس 
و استاد برجسته در حوزه محیط زیست، در 
خصوص بحث مافیای آب و اینکه آیا این بحث 
در کشور ریشه داراست و آیا به معضل و مشکل 
تبدیل شده، می گوید راجع به مافیای آب از ما 
نپرسید؛  ما تخصصمان مافیاشناسی نیست؛ 
تخصص ما گیاه شناسی است و این شناسایی 

مافیا را به سیاسیون بسپارید. 

 پیرو درج مطلبی در تاریخ 1۴٠1/5/26 با 
عنوان »خشک آمد کشتگاه من« مدیرکل دفتر 
امور اجتماعی و روابط عمومی جوابیه ای به دفتر 
روزنامه ارسال کرده است.  به اطلاع می رساند: 
در تشریح آخرین اقدامات برای پایداری شبکه 
آب شرب استان چهارمحال و بختیاری، در 
نخستین ساعات بروز مشکلات ناشی از سیل 
در اولین قدم از ورود آب گل آلود به مخازن 
آب پاک جلوگیری شد. پس از تشکیل کمیته 
بحران با حضور مدیرعامل شرکت مهندسی 
آبفای کشور، اقداماتی مانند وارد مدار کردن دو 
چشمه و 18 چاه، ساخت و تجهیز دو ایستگاه 
پمپاژ، 26 کیلومتر لوله گذاری و نصب منصوبات 
سرچاهی، آبرسانی سیار، فراخوان 8٠ تانکر 
آب رسان از سراسر کشور و تشکیل اکیپ های 
11 گانه، انجام شد. همچنین 6٠ گروه سه تا 
پنج نفره شامل ۳6 گروه از خود استان و 2۴ 

گروه نیز از 22 استان  کشور مثل خوزستان، 
لرستان، ، قم و تهران و... با تخصص های مختلف 
جوشکاری، تعمیرات، لوله گذاری، پکیج های 
تصفیه و... برای رفع مشکل آب مردم چهارمحال 
و بختیاری در تلاش هستند. تامین سه دستگاه 
بسته بندی آب و تولید بیش از ۳5 هزار لیتر 
بسته های آب آشامیدنی و توزیع بیش از ۳٠٠ 
هزار بطری آب معدنی در استان از سایر اقدامات 
انجام یافته هستند. همچنین یک ایستگاه 
پمپاژ برای افزایش ظرفیت تصفیه خانه سامان 
در کمتر از ۴8 ساعت ایجاد و راه اندازی شد که 
9٠ لیتر بر ثانیه آب به شهرکرد انتقال می دهد. 
انتقال آب به صورت  طرح های پدافندی 
شبانه روزی در حال اجراست. به طوری که طرح 
عمان وارد مدار شده است و طرح فدک نیز در 
مراحل پایانی است و پیش بینی می شود در 
روزهای آینده وارد مدار شود. پاسخگویی به 

شهروندان، با افزایش ظرفیت خطوط سامانه 
122 ادامه دارد. با توجه به سیلاب های اخیر 
و گل آلوده شدن چشمه کوهرنگ و در نتیجه 
کمبود منابع آبی 7 شهر و ۳۴ روستا، مصرف 
بهینه و صرفه جویی مردم برای عبور از بحران 
اهمیت بیشتری می یابد. با توجه به موضوع 
و ضرورت تامین آب مورد نیاز شهروندان، 
مدیرعامل شرکت مهندسی آب و فاضلاب 
کشور از اولین ساعات پس از بروز این واقعه در 
شهرکرد حضور یافت. همچنین وزیر نیرو نیز 
برای مدیریت و سرعت بخشیدن به عملیات 
بازگشت کیفیت آب به شرایط عادی، به استان 
چهارمحال و بختیاری سفر کرد تا در حداقل 
زمان ممکن، پایداری شبکه آب شرب شهرکرد 

در سطح کل شهر حاصل شود. 
محمدحسین رنجبران-  مدیر کل 
دفتر امور اجتماعی و روابط عمومی
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a r m a n m e l i . i r

 بازار بزرگ
بازار بزرگ تهران به محل تردد چرخ دستي تبدیل شده 
است و درخیابان های این محدوده نیز بعد از ساعت کاری این 
چرخ دستی ها به سمت باربری ها حرکت می کنند و رانندگان 
اتوبوس نیز دچار مشکل می شوند. از مسئولان تقاضا داریم 

که به این موضوع مهم رسیدگی کند. 
همتی از تهران 

بیکاری 
بیکاری در لرستان به مرز بحران رسیده است. دولت باید 
اقدامی جدی در این زمینه داشته باشد. جوانان این شهر 
توانایی دارند اما کار ندارند. نبود کار هم هزار مشکل ایجاد 

می کند. 
کاظمی از بروجرد

معتادان
متأسفانه عده اي از معتادان هنگام شب روي پل های عابر 
پیاده اقدام به تزریق و مصرف مواد مخدر مي کنند و سرنگ به 
جاي مانده روزها در این مکان ها دیده مي شود. لازم است به 

این مساله توجه شود و جمع آوری شود. 
حبیبی از اسلامشهر

مشکلات مردم
  تلاش مسئولان براي سازندگي و رسیدگي به کارهاي 
مردم قابل تقدیر و تحسین است اما گاه به دلیل استمرار و 
مشکلات و عدم توجه کافي به برخي مسائل مردم، آنان را 
وادار مي سازد به ستون پیام هاي مردمي روزنامه مراجعه 
کنند. اي کاش افرادي که در ادارات پست و مقامي دارند، 
بتوانند خدمتگزار واقعي مردم باشند تا مراجعه کنندگان را 

راضي نگه دارند. 
محمدزاده از تهران

مترو
با توجه به نزدیک شدن بازگشایی مدارس و حضوری شدن 
آموزش از مدیریت متروی  تهران درخواست داریم زمان  

حرک قطارها را در ساعت پیک کاهش دهند.
یک شهروند از تهران

         88760176                

نگــــره

 بندرعباس لرزید
روز گذشته، زمین لرزه ای نسبتا شدید و 
با قدرت پنج و چهاردهم ریشتر فین را برای 
چند ثانیه لرزاند و اهالی بندرعباس هم آن را 
احساس کردند. به گزارش موسسه ژئوفیزیک 
دانشگاه تهران، این زمین لرزه در ساعت 1۳ 
و ۴۴ دقیقه و پنجاه ثانیه در روز دوشنبه، به 
وقوع پیوست. مرکز این زمین لرزه در فاصله 
۴2 کیلومتری بندرعباس، ۳2 کیلومتری 
فین، ۳5 کیلومتری قلعه قاضی، ۴2 کیلومتری 
تخت به وقوع پیوسته است. سال گذشته هم 
بخش فین در شهرستان بندرعباس شاهد 
وقوع زمین لرزه های با شدت بالا بود که منجر 
به تخریب منازل و خسارت های گسترده شد. 
 

 زمینه بسیاری از سرقت ها
  طلاق، اعتیاد و مواد مخدر 

رئیس سازمان زندان ها با بیان اینکه ۴5 
درصد از زندانیان مرتبط با مواد مخدر هستند، 
گفت: همچنین تعداد قابل ملاحظه زندانیان 
سایر جرایم هم درگیر اعتیاد هستند و طبیعی 
است که بخشی از بودجه ما در این زمینه 
هزینه می شود و ما یکی از شرکای ستاد مبارزه 
با مواد مخدر هستیم. غلامعلی محمدی، 
رئیس سازمان زندان ها در نشست تخصصی 
پیشگیری از اعتیاد مشارکت های مردمی 
اشتغال بهبودیافتگان، گفت: زمینه بسیاری از 
سرقت ها در جامعه اعتیاد و مواد مخدر است 
ریشه بسیاری از طلاق ها مواد مخدر است. 
محمدی با بیان اینکه از سال 8٠ سازمان زندان 
ها در زمینه پیشگیری پیشرو بوده است، گفت: 
در کلینیک های مثلثی غربالگری بیماری های 
واگیر مانند هپاتیت و... شناسایی می شود. 
همچنین با تاسیس مراکز درمان مواد مخدر و با 
استفاده از متادون و بوپرنورفین اقدام به درمان 
معتادان کرده ایم. همچنین برنامه های مشاوره 
و غربالگری سلامت روان از دیگر اقدامات 
ما است. او ادامه داد: در حال حاضر در اکثر 
زندان های کشور برنامه درمان جایگزین با 
متادون در حال اجرا است. در سه ماهه اول 
سال 21 هزار نفر سم زدایی شده اند و 76 هزار 
نفر تحت درمان متادون و 11 هزار نفر تحت 
درمان بوپره نورفین قرار گرفته اند. همچنین 
۳۳ هزار نفر از زندان از طریق ان ای و ۴۴ هزار 
نفر با استفاده از روش های پرهیز مدار تحت 
درمان قرار گرفتند و افزایش معتادان تحت 
درمان باعث کاهش ابتلا به سل در بین زندانیان 
شده است. او با اشاره به برنامه های سازمان 
زندان ها در خصوص درمان زندانیان معتاد 
ادامه داد: افرادی که ما در زندان ها متکلف آنها 
هستیم از مستضعفین افراد جامعه یا دچار فقر 

فرهنگی و فکری و یا دلیل فقر مالی هستند. 

  لغو ویزای گروهی گردشگری 
بین ایران و روسیه 

مدیرکل دفتر بازاریابی و توسعه گردشگری 
خارجی از لغو ویزای گروهی ایران و روسیه از 
ابتدای سال 2٠2۳ خبر داد. تهران به تازگی 
میزبان دومین نشست کمیته فنی گردشگری 
ایران و روسیه بود که به خواست فدراسیون 
روسیه تشکیل شد. موضوع این نشست که رئیس 
اداره همکاری های بین المللی و رابط فدراسیون 
گردشگری این کشور در آن حضور داشتند، 
اجرای موافقت نامه لغو روادید گروهی شهروندان 
ایران و روسیه بود. لیلا اژدری ـ مدیرکل دفتر 
، اظهار  بازاریابی و توسعه گردشگری خارجی ـ
کرد: براساس صورت جلسه این کمیته که به 
صورت رسمی امضا شد، توافق کردیم از اول 
ماه ژانویه 2٠2۳ ویزای گروهی گردشگران 
ایران و روسیه برای سفر به دو کشور، لغو شود و 
طرفین از تاریخ مشخص شده،  متعهد به اجرای 
آن هستند. او با اشاره به این که شکل اجرای این 
توافق، قبلا به تایید و موافقت دو کشور رسیده 
است، یادآور شد: براساس آنچه پیش تر امضا شده 
و به توافق دولت های ایران و روسیه نیز رسیده 
است، با اجرای این برنامه و از تاریخ اول ژانویه، 
شهروندان ایران و روسیه درصورتی که در قالب 
گروه های گردشگری از 5 تا 5٠ نفر بین دو کشور 
سفر کنند، برای مدت 15 روز اقامت، به ویزا نیاز 
نخواهند داشت. اژدری پیش تر تاکید کرده بود: 
ویزا یا روادیدِ انفرادی برای شهروندان ایرانی و 
روسی لغو نشده و همچنان برای سفر شخصی یا 
بدون تور به روسیه یا ایران، لازم است از طریق 

سفارتخانه ها اقدام شود. 

 برای ۲0درصد پرونده های 
اجاره بها حکم تخلیه صادر شد

 رئیس مرکز توسعه حل اختلاف قوه قضائیه 
گفت: حدود 2٠درصد از پرونده های تخلیه 
ملک که در شوراهای حل اختلاف تشکیل 
می شود منجر به صدور حکم تخلیه شده است. 
حجت الاسلام هادی صادقی، رئیس مرکز توسعه 
حل اختلاف قوه قضائیه در جمع خبرنگاران در 
پاسخ به سؤالی درباره پرونده های مربوط به 
تخلیه اماکن مسکونی گفت: در سه سال اخیر، 
پرونده های مربوط به اجاره بها و تخلیه اماکن 
مسکونی وضع استثنایی و خاصی داشته است که 
مربوط می شود به مصوبه های ستاد ملی مقابله 
با کرونا و مصوبه اخیر جلسه اقتصادی سران قوا 
که برای افزایش اجاره بها سقف تعیین کردند. 
او افزود: این مصوبات در راستای حمایت از 
مستأجران و اقشار آسیب پذیر تصویب شده اند 

و به دنبال این است که از آنها حمایت شود .

  سرو گوشت گراز 
صحت ندارد

حسن اکبری، معاون محیط 
زیست طبیعی و تنوع زیستی 
سازمان حفاظت محیط زیست، 
درباره خبرسازی سرو گوشت گراز 
در رستوران های تهران توضیح 
داد. او گفت: سرو گوشت گراز 
به صورت وسیع در رستوران ها 
شایعه است. در روزهای گذشته 
یک خبرگزاری از شیوع گراز 
خواری و سرو گوشت گراز در 
رستوران های تهران خبر داده بود؛ 
و با مصاحبه با یکی از رستوران 
گوشت  فروش  مدعی  داران 
گراز با قیمت هر کیلو 6٠ هزار 
تومان شد. اکبری، گفت: گاهی 
اوقات به صورت انگشت شمار 
در رستوران ها تخلفاتی از قبیل 
خرید و فروش گوشت حیوانات 
حیات وحش صورت می گیرد و 
نمی توان آن را انکار کرد، اما بعضی 
از این اخبار مانند سرو گوشت گراز 
به صورت وسیع در رستوران ها 

شایعه است.  

 مردم توان خرید چادر 
مشکی را ندارند

دبیر ستاد امر به معروف و نهی 
از منکر در نامه ای به وزیر صمت 
وضعیت  به  رسیدگی  خواستار 
قیمت بالای چادر مشکی در کشور 
شد و نوشت: وزارت صمت موظف 
از واحدهای تولید چادر  است 
مشکی به طور ویژه حمایت کند تا 
قیمت آن به یک چهارم قیمت روز 
کاهش پیدا کند. در نامه سیدمحمد 
به  گلپایگانی  هاشمی  صالح 
سیدرضا فاطمی امین وزیر صنعت، 
معدن و تجارت آمده است: وقتی 
حرف از حجاب برتر می زنیم، شاهد 
قیمت های سرسام آوری هستیم که 
عملا یک خانم محجبه در شرایط 
اقتصادی امروز نمی تواند چنین 
محصولی را خریداری کند و اساساً 
مردم دیگر توان خرید پارچه و 

چادر مشکی را ندارند.  

اخبار کوتاه

روی خط آرمان ملی

گفت وگوی »آرمان ملی« با یک استاد دانشگاه، پیرامون بحث انتقال آب از دریای جنوب به فلات مرکزی

پروژه  نان وآب دار انتقال  آب  
دارد و مطمئن است به زودی خواهد مرد و به جای درمان های مرتبط و شیمی درمانی برود جراحی زیبایی انجام دهد   حسین آخانی: شیرین کردن آب  خلیج فارس و انتقال آن به فلات مرکزی به همان اندازه بی تدبیری است که کسی سرطان 

طرح های پدافندی انتقال آب در حال اجراست 

آرمان ملی: رضا اکرمی، فعال سیاسی، 
درباره طرح برخی مسائل در باره حجاب مثل 
اینکه گفته شده باید از طریق دوربین های 
مترو زنان بی حجاب را شناسایی و جریمه 
کنیم، گفت: به صورت عموم بر هر بالغ، عاقل، 
مکلف، متدین، موحد، خداپرست، دلسوز 
و خیرخواه وظیفه است دعوت به خیر و امر 
به معروف و نهی از منکر کند که این تقریباً 
در قالب آموزش، تعلیم، تذکر و یادآوری و 
امثال اینها خلاصه می شود. این فعال سیاسی 
اصولگرا ادامه داد: به طور مثال اگر شخصی 
دروغ می گوید باید به او گفته شود که این 
کار را نکند. اگر فردی غیبت می کند معایب 
غیبت و گناه این کار را باید به او گوشزد کرد. 
مرد و زن، باسواد و بی سواد، تحصیل کرده 
و نکرده باید این  کار را انجام دهند منتها 
شخص باید عاقل، بالغ و مکلف باشد و به 
عنوان وظیفه این کار را انجام دهد که  این امر 
جنبه تذکاری و تعلیمی را دارد. او ادامه داد: 
مثلًا در آموزش و پرورش یا وزارت بهداشت 
و درمان و غیره تشکیلاتی وجود دارد که 

کارمندان، کارکنان، ورودی و خروجی دارد 
و به آن ها می گویند باید تحت این شرایط 
انجام وظیفه کنید. مثلًا اگر به یک خانم که 
پرستار است بگویند آرایش کرده و لاک زده 
نباید بیایید و باید عفاف و حجاب را رعایت 
کنید و او قبول نکرد باید با او برخورد اجرایی 
کنند و بگویند خانوم جای شما اینجا نیست 
یا آقای پزشک یا معلم جای شما اینجا نیست 
و این جنبه اجرایی دارد. اکرمی یادآور شد: 
در قانون عفاف و حجابی که ما داریم گفته 
شده 2۴ دستگاه اجرایی وظیفه شان اول 
رعایت این قانون در سازمان ها، موسسه ها و 
تشکیلاتی که دارند است اما متأسفانه این 
مورد مراعات نمی شود مگر این که عده ای 
به صورت اندک آن را رعایت کنند. او خاطر 
نشان کرد: بعضی هم اصلًا بحث شان گناه 
و معصیت نیست، بی حجابی، بدحجابی و 
سرقت و دزدی برایشان حرفه و شغل است 
کاری به این ندارند که بد یا زشت است، مضر 
یا مفید است و مخالف آزادی است یا خیر. به 
نظرم می آید امر به معروف و نهی از منکر در 

مورد آنهایی که متجاهر به فسق هستند اصلًا 
وارد این وادی ها نمی شود بلکه بحث قانون 
است. این فعال سیاسی بیان کرد: به طور مثال 
آیین نامه راهنمایی و رانندگی را نگاه کنید، 
می گوید راننده ورود ممنوع نباید برود و عبور 
ممنوع نباید انجام دهد یا جلوی بیمارستان 
بوق نزند نصف شب آژیر نکشد. این بحث 
که امر به معروف و نهی از منکر نیست بلکه 
تخلفات آشکار جامعه است که با امنیت، 
آرامش و آسایش جامعه سروکار دارد که باید 
برخورد کنند. حال می خواهد کسی خوشش 
بیاید یا نیاید. او ادامه داد: حال این کار را از چه 
طریقی انجام می دهند؛ از طریق دوربین یا 
مواجهه مستقیم، من معتقدم باید یک مقوله 
جداگانه برای این کار باز شود تا افرادی که بنا 
ندارند نظم را در رفت و آمد، معاملات، اقتصاد، 
سیاست و امثال این ها رعایت کنند و متجاهر 
به فسق هستند، در وادی امر به معروف و نهی 
از منکر نگذاریم زیرا ما قانون پذیری در جامعه 
داریم و قانون گریزی و قانون ستیزی را قبول 

نداریم. 

 یک فعال سیاسی اصولگرا، گفت: بی حجابی و بدحجابی و دزدی برای بعضی ها حرفه و شغل است

اگر یک خانم پرستار آرایش کرد یا  لاک ناخن زد،  نباید سر کار  برود

فیلترینگ در اختیار 
وزارت ارتباطات نیست

 عیسی زارع پور، وزیر ارتباطات 
و فناوری اطلاعات گفت که فیلتر 
اینستاگرام و واتس آپ، تنها یک 
شایعه است و هیچ تصمیمی در 
هیچ بخشی از کشور در این مورد 
اتخاذ نشده است. او در واکنش به 
انتشار اخباری در فضای مجازی 
زودهنگام  فیلتر  خصوص  در 
اینستاگرام و واتس آپ، با تاکید 
موضوع،  این  بودن  شایعه  بر 
گفت: فیلترینگ در اختیار وزارت 
ارتباطات نیست. او تصریح کرد: 
اطلاع ندارم چرا این مباحث و 
شایعات در کشور مطرح می شود 
زیرا تنها نگرانی مردم را در پی 
دارد. زارع پور همچنین در پاسخ 
به سوالی پیرامون نگرانی ایثارگران 
شرکت مخابرات برای بحث اجرای 
قانون تبدیل وضعیت اظهار کرد: 
با  حوزه  این  در  تصمیم گیری 
وزارت ارتباطات نیست زیرا تنها 
2٠ درصد سهام شرکت مخابرات 
در اختیار این وزارتخانه قرار دارد 
اصلی،  تصمیم گیر  بنابراین  و 

سهامدار عمده آن است. 

جوابیه


